

您现在的位置: [首页](#)>[研究生教育](#)>[研究生部](#)>[专业和导师](#)>[生物物理学](#)

## 肖亚中

发表日期: 2009-12-14

作者:

点击率:



【打印】



【小 中 大】

【关闭】



Dr. Yazhong Xiao received his bachelor's degree from the Department of Biology of Anhui University in 1984, earned his Master of Science and PhD degrees from University of Science & Technology of China in 1994 and 2002, respectively. Dr. Xiao was a visiting scholar from 1997 to 1998 in Hong Kong University of Science & Technology, and a Postdoctoral Researcher from 2005 to 2006 in Florida International University of USA. Dr. Xiao is professor in Anhui University, the School of Life Science, leading the province key discipline of Biochemistry and Molecular Biology. Dr. Xiao serves as executive director of the Microbiology Society of China, chairman of the Microbiology Society of Anhui, editorial board member for Chinese Journal of Biotechnology, executive editor of Microbiology, and associate chief editor of Journal of Biology. As recognition for his professional achievement, Dr. Xiao was awarded the titles of Outstanding Educator by Anhui University, the Excellent Teacher of Anhui University, the first-prize winner of Teaching Award for Excellent Young Teacher of Anhui University, and the first Chen Xiangmei Award for Teaching.

The researches of Dr. Xiao's laboratory focus primarily on the molecular mechanism of the gene expression regulation of microorganisms, biocatalysis and the applications. He also studies on genetic engineering, enzyme and enzyme engineering, industry biotechnology, etc. In last five years, Dr. Xiao has been the principle investigator for four projects funded by the National Natural Science Foundation of China, eight projects funded by Scientific and Technological Research of Anhui Province and the Chinese Ministry of Education. He is also a collaborating investigator for a joint project from the National High Technology Research and Development (863) Program of China. Dr. Xiao's laboratory published 32 papers in last five years, of which 15 were in SCI journals and 7 were in EI journals. He was awarded 3 Chinese patents, and won the Progress of Science and Technology Award by Anhui Province. So far eleven graduate students have graduated from Dr. Xiao's lab. His dedicated instruction to students has earned him the honor of one of the first Excellent Instructors for Master Degree Thesis.

Students wishing to apply for PhD study in microbiology, biochemistry and molecular biology, and biophysics are welcome to contact Dr. Yazhong Xiao.

Yazhong Xiao, Ph.D.  
Graduate School, Anhui University  
Hefei, Anhui, 230039, China  
Phone: +86-551-5108509, Fax: +86-551-5108509  
E-mail: xiaoyz@yahoo.cn

## 个人介绍

肖亚中, 男, 1963年生, 博士, 教授。1984年本科毕业于安徽大学生物系, 1994年和2002年先后在中国科技大学获得硕士和博士学位, 1997-1998年在Hong Kong University of Science & Technology任访问学者, 2005-2006年在美国Florida International University做博士后研究。现任安徽大学教授, “生物化学与分子生物学”省级重点学科学术带头人。兼任中国微生物学会常务理事, 安徽省微生物学会理事长, 《生物工程学报》编委, 《微生物学通报》常务编委和《生物学杂志》副主编等。是安徽大学教书育人先进个人、优秀教师、青年教师教学优秀奖一等奖和安徽省首届陈香梅教育奖获得者。

主要从事微生物基因表达调控的分子机制和生物催化及应用研究, 研究领域涉及基因工程, 酶与酶工程, 工业生物技术等。近五年主持国家自然科学基金4项, 863计划子课题1项、教育部科学技术研究重点和安徽省科技攻关重点等课题8项, 发表学术论文32篇, 其中被SCI收录15篇, EI收录7篇, 获国家发明专利3项, 安徽省科技进步奖1项, 培养研究生11名, 是安徽省首届优秀硕士学位论文指导教师。招收微生物学, 生化与分子生物学和生物物理方向的博士研究生。

肖亚中, 安徽大学研究生院, 邮编230039  
E-mail: xiaoyz@yahoo.cn  
电话: 0551-5108509; 传真: 0551-5108509

- 理论物理
- 等离子体物理
- 凝聚态物理
- 光学
- 生物物理学
- 材料物理与化学
- 大气物理学与大气环境
- 核能科学与工程
- 核技术及应用
- 制冷及低温工程
- 电工理论与新技术
- 精密仪器及机械
- 检测技术与自动化装置
- 计算机应用技术
- 环境科学

